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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 6 november 2017  

 

Ledamöter  

Berit Johansson, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Susanne Watthiersson, ersättare PRO Hökarängen 

Lisbeth Andersson, ersättare PRO Farsta centrum 

  

Tjänstepersoner  

Jonas Wilhelmsson avdelningschef egen regi 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

  

Övriga  §§ 1-3  

Lars Bäck (V)  nämndens ordförande 

Lars Jilmstad (M) nämndens vice ordförande 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden tisdag den 7 november. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 9 oktober 2017 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Sammanträdesdatum 2018  

Rådet fastställde följande sammanträdesdatum för nästa år. 

 

Måndag 22 januari  

Måndag 26 februari  

Tisdag 3 april  

Måndag 7 maj  

Måndag 4 juni 

Måndag 13 augusti  

Måndag 10 september  

Måndag 8 oktober  

Måndag 5 november  

Måndag 3 december 

 

Sammanträdena inleds klockan 10.00. Dessförinnan samlas rådet 

till förmöte klockan 09.00-10.00 

 

§ 3  Dagens gäster: Nämndens ordförande Lars Bäck (V) 

och vice ordförande Lars Jilmstad (M)  

Nämndens ordförande Lars Bäck (V) och vice ordförande Lars 

Jilmstad (M) gästade rådet. Frågor som diskuterades kortfattat 

var bland annat en aktuell trygghetsmätning, brister i landstingets 

färdtjänst, möjligheten till parboende vid Edö äldreboende och 

programförslaget om bostadsbyggnation på Stora Sköndals 

område, en remiss som både rådet och nämnden har på sitt bord.   
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Rådet undrade hur man bäst kan driva kravet att det ordnas 

parboende på Edö i samband med ombyggnaden. Lars Bäck 

hänvisade till det särskilda uttalande om parboende som 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet lade vid 

sidan om nämndens genomförandebeslut om ombyggnationen 

tidigare i höstas. På förslag från Bäck kommer rådets sekreterare 

att ta med nämndens protokoll till rådets nästa ordinarie 

sammanträde. Förvaltningen tar då också med stadens riktlinjer 

för parboende och går igenom dem. Rådet är bland annat 

intresserat av att veta vad som händer med den kvarlevande 

partnern i ett par som har parboende, om exempelvis en dement 

partner avlider och den friskare partnern behöver fortsatt boende. 

 

Rådet bestämde sig för att vända sig till landstinget med en 

skrivelse om bristerna i färdtjänsten. 

 

§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet den 14 november 

Ärende nr 2: Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

Rådet tyckte att båda medborgarförslagen – att göra Magelungen 

till ett attraktivt rekreationsområde för hela Söderförort och att 

låta hela Majroskogen bli naturreservat – är bra. 

 

Ärende nr 6: Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 

2018–2021. Remiss från kommunstyrelsen 

Rådet anslöt sig till förvaltningens synpunkter. 

 

Ärende nr 8: Program för Stora Sköndal. Remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

Rådet lämnade följande synpunkter på förslaget: 

 

Det mesta i förvaltningens förslag är väl underbyggt och får vårt 

stöd. Vi delar förvaltningens uppfattning att ”bebyggelsens 

storskalighet bör tonas ner”.  

 

Kollektivtrafikens planering måste ses över, såväl som 

trafikplaneringen i sin helhet. Det går inte att lösa dessa viktiga 

frågor i efterhand. 
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Vad gäller för Skogsbyn och rivningen där, av 139 villor, anser 

pensionärsrådet följande: 

 

 Många har sålt sina tidigare bostäder för att flytta hit och 

de har stått i kö länge.  

 De som vill bör garanteras ett nytt hus av Stiftelsen om 

deras nuvarande hem rivs. 

 De som är handikappade skall garanteras bostad i 

markplan och ersättas för eventuella 

renoveringskostnader. 

 

Att Skogsbyn har, som Christer von Essen säger, blivit en 

ekonomisk belastning, måste väl bero på att husen inte har 

underhållits under de gångna åren. Självklart är det så, att det är 

få bostäder på en stor yta, men en del villor kanske kunde sparas. 

 

Vi förstår de som säger, att om denna storskalighet genomförs så 

försvinner det som var Stora Sköndal. Många har flyttat hit för 

att de vill ha det lugnt och skönt de sista åren i livet. Nu blir det 

istället som att bo på en byggarbetsplats under många år. 

 

Att de boende i Skogsbyn inte informerats av Stiftelsen utan 

genom en artikel i Mitt i Söderort, att området skulle jämnas med 

marken, finner vi anmärkningsvärt. 

 

Stiftelsen Stora Sköndal är en ideell stiftelse som enligt de egna 

stadgarna ska ägna sig åt ”utbildning och utöva diakonal 

verksamhet bland annat i form av vård av äldre personer, 

sjuka och handikappade eller andra som är behov av hjälp 

och stöd.” Detta hoppas pensionärsrådet stannar kvar i stadgarna 

som dessvärre är på väg att arbetas om.  

 

Stiftelsen Stora Sköndal och stadsbyggnadskontoret bör komma 

med ett förslag som har tagit intryck av förvaltningens och 

pensionärsrådets rekommendation. 
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Ärende nr 10: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 3 år 2017 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Från föregående sammanträde: 

 Sekreteraren redogjorde för brukaravtal, som kan tecknas 

mellan förvaltningen och till exempel en förening eller en 

grupp privatpersoner som vill sköta och använda en grönyta 

inom förvaltningens mark. Vanligt är att skötseln handlar om 

slyröjning och att förvaltningen då hjälper till med bortforsling. 

Brukaravtal kostar inget för brukarna och är inte heller 

förknippat med någon ekonomisk ersättning från förvaltningen. 

 

 Avdelningschef Jonas Wilhelmsson berättade att stadens 

äldreomsorgsinspektörer vanligen lämnar sina rapporter i 

anslutning till äldrenämndens verksamhetsberättelse och att 

det inte finns någon aktuell rapport som gäller det här året. 

Inspektörerna gör gärna ett besök hos rådet. Rådet tackade ja 

till detta erbjudande. 

 

Jonas Wilhelmsson berättade också att han och avdelningschef 

Per-Ove Mattsson kommer att ansvara för varsitt råd från 

årsskiftet och att Jonas kommer att ta hand om pensionärsrådet. 

Samtidigt kommer förvaltningens nya verksamhetscontroller vid 

Jonas avdelning, Maria Premfors, att ta över som rådets 

sekreterare istället för nämndsekreterare Pia Sundqvist.  

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Berit Johansson meddelade att hon fått förhinder och inte kan 

delta vid nämndens planeringsdag om nästa års verksamhetsplan 

den 24 november. Rådet bestämde att Bror Palmäng får företräda 

istället, tillsammans med tidigare utsedda Alexandra Posacki. 
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Vilka synpunkter rådet ska framföra kommer att diskuteras vid 

det extra sammanträdet nästa måndag. 

 

§ 8  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 

 

 


